



Warren Consolidated Schools

Creating Dynamic Futures through Student Achievement, High Expectations, and Strong Relationships

1.888.4WCS.KIDS
www.wcskids.net

ADMINISTRATION BUILDING

31300 Anita
Warren, MI 48093
586.825.2400

Board of Education

Susan G. Trombley, President
I. Susan Kattula, Vice President
Megan E. Papasian-Broadwell, Secretary
Carl Weckerle, Treasurer
Leah A. Berdy, Trustee
Susan M. Jozwik, Trustee
Brian White, Trustee

Robert D. Livernois, Ph.D.
Superintendent

September 8, 2020

Dear WCS Community,

In August, the Board of Education made the decision to start the year in remote learning for safety reasons, which included the administrative decision to temporarily suspend athletics, marching band, and extra-curricular activities. In addition to safety, we were also very much concerned with ensuring fairness for all students who have already lost so much, rather than attempt to "pick and choose" which activities could resume.

Last week, Governor Gretchen Whitmer issued a new executive order, allowing organized athletics to resume under strict safety protocols. In response, the Michigan High School Athletic Association (MHSAA) issued new guidance on how schools can move forward with athletics.

In reliance on the Governor's new order and the MHSAA's guidance, athletics will now resume throughout WCS, so long as every program adheres to strict safety protocols. In addition, and out of fairness to all students who choose to participate in extra-curricular activities, all such activities will resume in WCS in accordance with the same strict protocols established for participation in athletics.

Nevertheless, athletes and all students who participate in extra-curricular activities, as well as their parents and guardians, should each make an informed decision knowing that the Michigan Department of Health and Human Services (MDHHS) still recommends that selected contact sports be avoided:

"Given the available epidemiological data and timing as many schools and universities return to campus, contact sports, such as football and wrestling, pose a high risk of transmitting COVID-19 to athletes, coaches, and the general community, and should be avoided at this time....Even with mitigation measures in place, such as wearing of masks, disease transmission cannot be completely prevented when players are in prolonged or intense contact. Contact sports include: football, basketball, rugby, field hockey, soccer, lacrosse, wrestling, hockey, boxing, futsal and martial arts with opponents."

Therefore, in allowing participation in athletics and extra-curricular activities, WCS will require ALL students and their parent(s) or guardian(s) who wish to participate in any sports or activity to sign a written pledge to follow every safety protocol required by WCS and the coaches and volunteers who organize and supervise the activity. Each student, parent, guardian, coach, and responsible adult must take every possible precaution to protect the community and reduce the spread of COVID-19.

To assist with ensuring that all safety protocols are being followed, many support staff members throughout WCS will be redeployed as safety monitors to help supervise students to keep them safe and ensure they are following the rules to keep the entire community safe, especially when they return home.

In the coming days, additional information will come from your principal and athletic director. Please continue to be safe and stay healthy.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink that reads "Robert D. Livernois". The signature is written in a cursive style with a large, stylized initial "R".

Robert D. Livernois, Ph.D.
Superintendent

عزيزي WCS المجتمع ،

وفي أغسطس/آب، اتخذ مجلس التعليم قراراً ببدء العام في مجال التعلم عن بعد لأسباب تتعلق بالسلامة، وشمل ذلك القرار الإداري بتعليق ألعاب القوى مؤقتاً، وفرقة المسيرة، والأنشطة اللاصفية. بالإضافة إلى السلامة، كنا أيضاً مهتمين جداً بضمان الإنصاف لجميع الطلاب الذين فقدوا الكثير بالفعل، بدلاً من محاولة "اختيار واختيار" الأنشطة التي يمكن استئنافها.

وفي الأسبوع الماضي، أصدر الحاكم غريتشين ويتمر أمراً تنفيذياً جديداً يسمح باستئناف ألعاب القوى المنظمة بموجب بروتوكولات السلامة الصارمة. ورداً على ذلك، أصدرت رابطة ميشيغان الرياضية في المدارس الثانوية (MHSAA) توجيهات جديدة حول كيفية تقديم المدارس في ألعاب القوى.

واعتماداً على النظام الجديد للحاكم وتوجيهات هيئة الاتصالات الرياضية، ستستأنف ألعاب القوى الآن في جميع أنحاء الجمعية العالمية للألعاب الرياضية، طالما أن كل برنامج يلتزم ببروتوكولات السلامة الصارمة. وبالإضافة إلى ذلك، ومن أجل إنصاف جميع الطلاب الذين يختارون المشاركة في الأنشطة الخارجة عن المناهج الدراسية، ستستأنف جميع هذه الأنشطة في الجمعية وفقاً لنفس البروتوكولات الصارمة الموضوعة للمشاركة في ألعاب القوى.

ومع ذلك، ينبغي على الرياضيين وجميع الطلاب الذين يشاركون في الأنشطة اللاصفية، وكذلك آبائهم وأولياء أمورهم، اتخاذ قرار مستنير مع العلم أن وزارة الصحة والخدمات الإنسانية في ميشيغان (MDHHS) لا تزال توصي بتجنب رياضات الاتصال المختارة:

"نظراً للبيانات الوبائية المتاحة والتوقيت العديد من المدارس والجامعات العودة إلى الحرم الجامعي، والرياضة الاتصال، مثل كرة القدم والمصارعة، تشكل خطراً كبيراً من نقل COVID-19 إلى الرياضيين والمدرسين، والمجتمع العام، وينبغي تجنبها في هذا الوقت... وحتى مع وجود تدابير للتخفيف من آثار المرض، مثل ارتداء الأقنعة، لا يمكن منع انتقال المرض منعاً تاماً عندما يكون اللاعبون على اتصال مطول أو مكثف. وتشمل رياضات الاتصال: كرة القدم وكرة السلة والركبي والهوكي الميداني وكرة القدم واللاكروس والمصارعة والهوكي والملاكمة وكرة الصالات وفتون الدفاع عن النفس مع المعارضين".

لذلك، في السماح بالمشاركة في الألعاب الرياضية والأنشطة اللاصفية، سيطلب WCS من جميع الطلاب والوالدين أو الأوصياء الذين يرغبون في المشاركة في أي رياضة أو نشاط التوقيع على تعهد خطي باتباع كل بروتوكول أمان مطلوب من قبل WCS والمدرسين والمتطوعين الذين ينظمون النشاط ويشرفون عليه. يجب على كل طالب ووالد ووصي ومدرّب وبالغ مسؤول اتخاذ كل الاحتياطات الممكنة لحماية المجتمع والحد من انتشار COVID-19.

وللمساعدة في ضمان اتباع جميع بروتوكولات السلامة، سيتم إعادة نشر العديد من موظفي الدعم في جميع أنحاء WCS كمراقبين للسلامة للمساعدة في الإشراف على الطلاب للحفاظ على سلامتهم وضمان اتباع القواعد للحفاظ على سلامة المجتمع بأكمله، خاصة عندما يعودون إلى ديارهم.

في الأيام القادمة، سوف تأتي معلومات إضافية من المدير والمدير الرياضي الخاص بك. يرجى الاستمرار في أن تكون آمنة والبقاء في صحة جيدة.

اخلاص

روبرت د. ليفرنوا، دكتوراه

المشرف